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ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ '၀"ေဒသရွိ ၿမိဳ႕နယ္ေလးခုတြင္ လာမည့္ 
၂၀၂၀ ေ႐ြးေကာက္ပြဲ၌ ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပႏိုင္ေရး ျပည္ေထာင္စု 
ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပေရးေကာ္မရွင္ႏွင့္ '၀"ေခါင္းေဆာင္မ်ား ေတြ႕ဆုံ 
ေဆြးေႏြးေၾကာင္း '၀"ေဒသသတင္း WSTV က ေၾကညာသည္။

'၀"ျပည္ေသြးစည္းညီၫြတ္ေရးပါတီ (UWSP) ဒုတိယဥကၠ႒ 
ဦးေရွာက္မင္လ်ံ၊ ဒုတိယစစ္ေသနာပတိခ်ဳပ္ ဦးေက်ာက္က်ဳံးတန္း၊ 
ဒုတိယအေထြေထြအတြင္းေရးမႉးခ်ဳပ္ ဦးေပါက္ယူရိႏွင့္ ဒုတိယဥကၠ႒ 
ဦးေက်ာက္ေကာ္အန္းတို႔သည္ ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ 
ဦးလွသိန္းႏွင့္အဖြဲ႕ကို ပန္ဆန္းၿမိဳ႕ ဗဟို႐ုံးခ်ဳပ္တြင္ ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၂၇ 
ရက္က ေတြ႕ဆုံခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဆိုပါ ႏွစ္ဖက္ေတြ႕ဆုံမႈတြင္ '၀"ျပည္နယ္အတြင္း သတ္မွတ္ 
ထားသည့္ ေလးၿမိဳ႕နယ္ျဖစ္ေသာ မိုင္းေမာ၊ ပန္ဝါ၊ နားဖန္း၊ ပန္ဆန္း 
ေလးၿမိဳ႕နယ္အတြင္း  ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပႏိုင္ေရးကို ေဆြးေႏြးခဲ့ၾက 
သည္။ တစ္နည္းအားျဖင့္ '၀"သည္ ျမန္မာအစိုးရႏွင့္ သင့္ျမတ္သည္ 
ဟုလည္းေျပာႏိုင္သည္။ ၿပီးခဲ့သည့္ သီတင္းပတ္ကပင္ ရဟတ္ယာဥ္ 
တစ္စီး ဝယ္ယူခဲ့ေသးသည္။ အစိုးရထိန္းခ်ဳပ္ျခင္းမရွိသည့္ '၀"ေဒသရွိ 
ၿမိဳ႕နယ္ေလးခုတြင္ ေရြးေကာက္ပြဲမ်ား အမွန္တကယ္က်င္းပႏိုင္မည္ 
ေလာဆုိသည္မွာ စိတ္ဝင္စားစရာေကာင္းလွေပသည္ျဖစ္ရာ တုိင္းရင္း 
သားအေရး ေလ့လာသုံးသပ္သူ ဦးေမာင္ေမာင္စိုးႏွင့္ The Voice 
Journal က ဆက္သြယ္ေမးျမန္းထားျခင္းျဖစ္သည္။

The Voice Journal  - ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္နဲ႔ '၀" ေဒသအႀကီး 
အကဲေတြနဲ႔ ေတြ႕တဲ့အခါ '၀"ေဒသရဲ႕ ႏွစ္သုံးဆယ္ ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ရယ္၊ 
သမိုင္းအစဥ္အလာကိုအေျခခံတဲ့ ေတာင္းဆိုခ်က္ရွစ္ခ်က္ရယ္ကို 
ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ ဦးလွသိန္းတို႔ကို ရွင္းျပခဲ့တယ္လို႔ 
ေျပာတယ္။ အဲဒါဘာေတြျဖစ္ႏိုင္မလဲ သိလားဗ်။ 
UMMS - ပထမတစ္ခ်က္က '၀"အေနနဲ႔ '၀"ျပည္နယ္ ျပည္သူ႔အစိုးရ 
ဆိုၿပီး တရားဝင္သုံးေနတာ ျဖစ္ပါတယ္။ အစိုးရအေနနဲ႔ကေတာ့ '၀" 
ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရတိုင္းအေနနဲ႔ပဲ အသိအမွတ္ျပဳထားတာ ျဖစ္ပါ 
တယ္။ အဲဒီကြာဟခ်က္ရိွပါတယ္။ ဒုတိယေျပာမယ္ဆုိရင္ '၀"ကုိယ္ပုိင္ 
အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ တိုင္းကိုအစိုးရက သတ္မွတ္ထားတာက ၿမိဳ႕နယ္ 
ေျခာက္ၿမိဳ႕နယ္ရွိပါတယ္။ ေျခာက္ၿမိဳ႕နယ္ထဲမွာ ဟိုပန္နဲ႔ မက္မန္း 
ၿမိဳ႕နယ္က အစိုးရထိန္းခ်ဳပ္မႈေအာက္မွာရွိပါတယ္။ က်န္တဲ့ ေလးၿမိဳ႕ 

နယ္က မရွိပါဘူး။ 

The Voice Journal - က်န္တ့ဲေလးၿမိ ႕ဳနယ္ကုိ '၀" က အုပ္ခ်ဳ ပ္တာေပါ့။ 
UMMS - က်န္တဲ့ေလးၿမိဳ႕နယ္က '၀" က အုပ္ခ်ဳပ္ တာပါ။ '၀" အုပ္ခ်ဳပ္ 
ထားတဲ့ဧရိယာကလည္း စတုရန္းကီလိုမီတာ ၁၅၀၀၀ ေလာက္ရွိၿပီး 
လူဦးေရ ငါးသိန္းေလာက္ ရွိပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ကို အစိုးရက သတ္မွတ္ 
ထားတာက '၀"ကို ေလးၿမိဳ႕နယ္နဲ႔ သတ္မွတ္ထားပါတယ္။

ဒါေပမဲ့ UWSD အေနနဲ႔ သူတို႔ေဒသကို  ခ႐ိုင္သုံးခု အထူးၿမိဳ႕နယ္ 
ႏွစ္ခု၊ စုစုေပါင္း ၿမိဳ႕နယ္ ၂၂ ၿမိဳ႕နယ္ခြဲၿပီး သတ္မွတ္ထားပါတယ္။ 
မိုင္းေမာခ႐ိုင္မွာ  ၁၁ ၿမိဳ႕နယ္၊ မိုင္းလင္းခ႐ိုင္မွာ ေျခာက္ၿမိဳ႕နယ္၊ မိုင္း 
ေပါကခ္႐ိငုမ္ွာ ေျခာကၿ္မိဳ႕နယရ္ွပိါတယ။္ ႏစွဖ္ကသ္တမ္တွမ္ႈကလည္း 
ကြာျခားပါတယ္။ တတိယတစ္ခုအေနနဲ႔ေျပာမယ္ဆိုရင္ အစိုးရနဲ႔ bi-
lateral မထိုးရေသးပါဘူး။

NCA ထိုးၿပီးမွသာ ႏိုင္ငံေရးေဆြးေႏြးပြဲေတြလုပ္ၿပီး ၿငိမ္းခ်မ္းေရး 
ျပႆနာကို ေျဖရွင္းႏိုင္မွာပါ။  

အဲဒီမွာလည္း မပါေသးဘူး။ 
အဲဒီလိုအေျခအေနေအာက္မွာ ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္အေနနဲ႔ 

ဒီေဒသမွာ ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပမယ္ဆိုတာ ဘယ္ႏိုင္ငံေရးအျမင္နဲ႔ 
ၾကည့္ၿပီးလုပ္တယ္ဆိုတာကေတာ့ ေမးခြန္းထုတ္စရာျဖစ္တယ္လို႔ 
ထင္ပါတယ္။ ကြၽန္ေတာ့္အေနနဲ႔ကေတာ့ ဘာႏုိင္ငံေရးျပႆနာမွ မေျဖ 
ရွင္းဘဲနဲ႔ ဒီေဒသကို ေရြးေကာက္ပြဲက်င္းပဖို႔ဆိုတာ ခဲယဥ္းလိမ့္ပါမယ္။ 

'၀"နဲ႔ႏိုင္ငံေရးျပႆနာမရွင္းဘဲနဲ႔ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ဖို႔ဆိုတာ 
ခဲယဥ္းလိမ့္မယ္ထင္ပါတယ္။ 

“အမတ္ေတြက  လႊတ္ေတာ္ထဲေရာက္လာရင္  ဒီေဒသေတြက 

အစိုးရထိန္းခ်ဳပ္မႈေအာက္မွာမရွိဘူး။  အဲဒါဆိုရင္  ဘယ္လိုေျဖရွင္းမလဲ”
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၇

The Voice Journal - ၿပီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၅ မွာတုန္းကေတာ့ အစိုးရထိန္း
ခ်ဳပ္မႈေအာက္မွာရွိတဲ့ ဟိုပန္နဲ႔မက္မန္းမွာ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ခဲ့တယ္
မဟုတ္လား။  
UMMS     - ၂၀၁၀ ရယ္၊ ၂၀၁၅ ရယ္မွာေတာ့ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ခဲ့ပါ 
တယ္။ သို႔ေသာ္လည္း UWSD ထိန္းခ်ဳပ္နယ္ေျမမွာေတာ့ မလုပ္ခဲ့ 
ပါဘူး။ 

The Voice Journal - ဒါဆို ဆရာ့အျမင္အရဆိုရင္ အဲဒီ '၀" ေဒသ 
မွာ ေရြးေကာက္ပြဲလုပ္ဖို႔ဆိုတာ ျဖစ္ႏိုင္ပါ့မလား။ 
UMMS - ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္လုပ္ေနတာ နည္းနည္းလြန္ေန 
တယ္ထင္ပါတယ္။ ျဖစ္ႏိုင္ေျခနည္းပါတယ္။

The Voice Journal  - ျဖစ္ႏိုင္ေျခနည္းတယ္ ဆိုတာ ဘယ္အေပၚကို 
အေျခခံၿပီး ေျပာတာလဲဗ်။ 
UMMS - ကြၽန္ေတာ္ ခုနက ခင္ဗ်ားကိုေျပာခဲ့တဲ့ အခ်က္သုံးခ်က္ 
ေၾကာင့္ ျဖစ္ႏိုင္ေျခနည္းတယ္လို႔ ေျပာတာပါ။

The Voice Journal - တခ်ဳိ႕ေျပာၾကတယ္ရွိ တယ္။ '၀" ေဒသမွာက 
တျခားပါတီေတြလည္းမရွိေတာ့ UWSD ပဲ ႏိုင္မွာေပါ့ေလ။ ႏိုင္ရင္ 
အမတ္ေလးေယာက္ လႊတ္ေတာ္ထဲေရာက္လာမယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္ပဲ '၀" 
ေတြက ဒီကိစၥကိုေတာ့ လက္ခံလိမ့္မယ္လို႔ သုံးသပ္မႈလည္းရွိတယ္။ 
UMMS - အဲဒါပဲေလဗ်။ အမတ္ေတြက လႊတ္ေတာ္ထဲေရာက္လာ 
ရင္ ဒီေဒသေတြက အစိုးရထိန္းခ်ဳပ္မႈေအာက္မွာမရွိဘူး။ အဲဒါဆိုရင္ 
ဘယ္လိုေျဖရွင္းမလဲ။ ဆိုလိုတာက ခုနေျပာသလို ႏိုင္ငံေရးျပႆနာ 
ကို ဘယ္လိုေျဖရွင္းမွာလဲ။ 

The Voice Journal - '၀" ရဲ႕ ႏွစ္သုံးဆယ္ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ထဲက ၁၀ 
ႏွစ္ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ကို ေရြးေကာက္ပြဲေကာ္မရွင္ဥကၠ႒ ဦးလွသိန္းတို႔ကို 
'၀" တာဝန္ရွိသူေတြက ေျပာျပလိုက္တယ္။ ၿပီးေတာ့ သမိုင္းေၾကာင္း 

အေျခခံတဲ့ '၀" ရဲ႕ ေတာင္းဆိုခ်က္ရွစ္ခ်က္ကိုလည္း ေျပာျပလိုက္ 
တယ္။ ဆိုေတာ့ အဲဒါေတြက ဘာေတြမ်ားျဖစ္ႏိုင္မယ္ထင္လဲဗ်။ 
UMMS - အခ်က္ရွစ္ခ်က္ ေတာင္းဆိုတာကေတာ့ ဘာေတြလဲဆို 
တာ ကြၽန္ေတာ္တို႔လည္း မသိဘူးဗ်။ ဒါေပမဲ့ ျဖစ္ႏိုင္ေျခရွိတာကေတာ့ 
မႏွစ္ကလုပ္တဲ့  ႏွစ္ ၃၀ ျပည့္မွာ တည္ေဆာက္ဆဲ '၀" ျပည္နယ္ဆိုၿပီး 
'၀" က ေတာင္းဆိုထားတာရွိတယ္။ ဆိုေတာ့ ၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒက 
'၀" ကို ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရတိုင္း  သတ္မွတ္ေပမယ့္ '၀" ကေတာ့ 
သူတုိ႔ဘာသာ '၀"ျပည္နယ္အျဖစ္ သတ္မွတ္ထားတာျဖစ္တယ္။ လက္ရိွ 
အသုံးအႏႈန္းမွာ '၀" က သူတို႔ကိုယ္သူတို႔ '၀" ျပည္နယ္လို႔ပဲ သုံးႏႈန္း 
တယ္။ ဒီကိစၥကိုပဲ ေျပာတယ္ထင္ပါတယ္။ 

The Voice Journal - '၀" ရဲ႕ ႏွစ္ ၃၀ ေမွ်ာ္မွန္းခ်က္ကေရာ ....။ 
UMMS - အဲဒါေျပာတာေပါ့။ မႏွစ္က ဧၿပီလ ၁၇ ရက္မွာလုပ္တဲ့ ႏွစ္ 
၃၀ ျပည့္ပြဲမွာ '၀" က တည္ေဆာက္ဆဲ '၀" ျပည္နယ္လို႔ေျပာတာကိုး။ 
အဲဒီေတာ့ေနာက္ ၁၀ ႏွစ္ '၀" ျပည္နယ္အျဖစ္ တည္ေဆာက္သြားမယ္ 
ဆိုတဲ့ Mission ကို ေဖာ္ျပခ်င္တာထင္ပါတယ္။ 

The Voice Journal - သူက သူ႔ဆီမွာလည္း စာေပ၊ ဘာသာစကား၊ 
႐ုပ္သံလႊင့္မီဒီယာအကုန္ရွိတယ္။ တစ္ေလာကေတာ့ ရဟတ္ယာဥ္ 
ဝယ္တယ္။ တိုင္းရင္းသားလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕ေတြထဲ ရဟတ္ယာဥ္ 
ဝယ္တာ သူက ပထမဆုံးျဖစ္လာတာေပါ့။ အရင္ကလည္း တရားဝင္ 
မဟုတ္ေပမယ့္ ရဟတ္ယာဥ္တစ္စီး ရွိတယ္လို႔လည္း ၾကားတယ္။ 
UMMS - ကြၽန္ေတာ္ထင္တာက အခုဝယ္တာက '၀" ေဒသမွာ ပထမ 
ဆုံးပ်ံတဲ့ရဟတ္ယာဥ္ ျဖစ္ပါလိမ့္မယ္။ တျခားေတာ့ ကြၽန္ေတာ္တို႔ 
လည္း မေတြ႕ဖူးပါဘူး။ 

The Voice Journal - ေက်းဇူးပါခင္ဗ်။ 

(ကုိးကား- https://thevoicejournal.com)

မတ္ ၂၅၊ ၂၀၂၀ 

ကုိ႐ုိနာဗုိင္းရပ္စ္ (Covid-19) ေရာဂါ 
ကူးစက္ျပန္႔ပြားမႈကို ကာကြယ္ႏိုင္ရန္ လက္ရိွ 
က်င္းပေနဆဲျဖစ္သည့္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ႏွင့္ မႏၱေလးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
တုိ႔ကုိ ယာယီရပ္နားလုိက္ေၾကာင္း သိရ 
သည္။ 

ကမ႓ာ့ကပ္ေရာဂါ Covid - 19 ကူးစက္ 
ျပန္႔ပြားမႈသည္ လူစုလူေဝးမ်ားမွတစ္ဆင့္ 
လ်င္ျမန္စြာ ကူးစက္ျပန္႔ပြားႏုိင္ေသာေၾကာင့္ 
လူစုလူေဝးျဖင့္ က်င္းပရမည့္ အစည္းအေဝး 

မ်ား၊ အခမ္းအနားမ်ား၊ ပြဲလမ္းသဘင္မ်ား 
မျပဳလုပ္ရန္  ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ံုးမွ ၫႊန္ၾကား 
သည့္အတြက္ မတ္လ (၁၉) ရက္ေန႔မွ စတင္ 
က်င္းပလ်က္ရွိေသာ မႏၲေလးတုိင္းေဒသ 
ႀကီးလႊတ္ေတာ္ (၁၇) ႀကိမ္ေျမာက္ ပုံမွန္ 
အစည္းအေဝးႏွင့္ မတ္လ (၂၄) ရက္ေန႔မွ 
စတင္က်င္းပေသာ ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
(၁၃) ႀကိမ္ေျမာက္ပုံမွန္အစည္းအေဝးမ်ား
ကို ရက္အကန္႔အသတ္မရွိ ေရႊ႕ဆုိင္းလုိက္ 
ေၾကာင္းႏွင့္ အစည္းအေဝး ျပန္လည္က်င္းပ 
မည့္ရက္အား အသိေပးအေၾကာင္းၾကား
သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း မတ္လ (၂၄) ရက္ေန႔ 

က အသီးသီးထုတ္ျပန္ေၾကညာခဲ့သည္။ 
ထုိ႔အျပင္ ကို႐ိုနာဗုိင္းရပ္စ္ (Covid-19) 

ေရာဂါကူးစက္ျပန္႔ပြားမႈ ကာကြယ္ထိန္းခ်ဳပ္
ကုသေရးေဆာင္ရြက္ေနေသာ ဌာနဆုိင္ရာ 
အဖဲြ႕အစည္းမ်ား၊ သက္ဆုိင္ရာေဒသအဖဲြ႕ 
အစည္းမ်ားႏွင့္အတူ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ားက ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ တုိင္း 
ေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အသီးသီး 
မွ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒မ်ားက ၫႊန္ၾကားထား 
ေၾကာင္းသိရသည္။ 
(ကုိးကား-Mandalay Region Hluttaw Facebook ၊ 

Development Media Group၊ The Voice)

Covid -19  ေၾကာင့္  တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမ်ား  

ရက္အကန္႕အသတ္မရွိ  ေရႊ ႕ဆုိင္း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၄)၊ အမွတ္-၉၇

ယခင္သီတင္းပတ္မွအဆက္

အစီရင္ခံစာ၏ အဓိကေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားႏွင့္ 
စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္၏ အႀကံျပဳခ်က္မ်ား
၁။ ႏိုင္ငံေတာ္အား ျပန္လည္ေပးသြင္းေငြ 
စစ္ေဆးေဖာ္ထုတ္ႏိုင္မႈ- ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္၊ ၂၀၁၈ - ၆ လ ဘ႑ာေရးႏွစ္၊ 
၂၀၁၈-၁၉ ဘ႑ာေရးႏွစ္ စုစုေပါင္းပါက 
က်ပ္သန္းေပါင္း ၃၁၃ ဒႆမ ၆၄၃ သန္း ရွိ 
ခဲ့သည္။
၂။ ၂၀၁၇-၁၈ ဘ႑ာေရးႏွစ္ႏွင့္ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ ၆ လ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ မစစ္ေဆးႏိုင္ 
ေသးေသာ လုပ္ငန္းေပါင္း ၁၂၈ ခု ရွိၿပီး 
တန္ဖိုးေငြက်ပ္သန္းေပါင္း ၂၂၅၂၈ ဒႆမ 
၉၈၀ ရွိခဲ့သည္။
၃။ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ပထမ ေျခာက္လတြင္ ျပည္ 
နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံး၏ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္ 
မ်ားအရ လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္ရန္ ထပ္မံ 
ထုတ္ေပးသည့္ တန္ဖိုး က်ပ္သန္း ၃၇ သန္း 
ေက်ာ္ရိွၿပီး ခန႔မွ္န္းေျခစာရင္းထက္ ေလ်ာ့နည္း 
ေဆာင္႐ြက္သည့္ လုပ္ငန္း ၁၃ ခုရွိခဲ့သည္။
၄။ ျပည္နယ္အေထြေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရး ဦးစီး 
ဌာန၏ လုပ္ငန္းခန႔္မွန္းေျခ စိစစ္ခ်က္အရ 
ယာဥ္ရပ္နားစခန္းအေဆာက္အအုံ ေဆာက္ 
လုပ္ရာတြင္ က်ပ္ ၆ သိန္းေက်ာ္ျဖစ္ၿပီး ျပန္ 
လည္ေပးသြင္းခဲ့ကာ မ်က္ျမင္စစ္ေဆးခ်က္ 
အရ ေလ်ာ့နည္းမႈ တန္ဖိုးက်ပ္ ၆၄၆၇၈၅ 
က်ပ္ကိုလည္း ေငြထုတ္စာရင္းသို႔ ျပန္လည္ 
ေပးသြင္းခဲ့ၿပီး လက္ဝယ္တြင္ ထိန္းသိမ္းထား 
သည္မွာ အနည္းဆုံး ၉ လမွ တစ္ႏွစ္ေက်ာ္ 
ရွိေၾကာင္းလည္း သိရသည္။
၅။ ျပည္နယ္တရားေရး ဦးစီးဌာနမႉး႐ုံးတြင္ 
ဘ႑ာသိမ္းေမာ္ေတာ္ယာဥ္ ၅၂ စီး၊ ဆိုင္ 
ကယ္ ၁၇၅ စီးႏွင့္ သုံးဘီးဆိုင္ကယ္ ၁ စီးတို႔ 
ကို ဗဟိုစက္ပစၥည္းစာရင္းအင္းႏွင့္ စစ္ေဆး 
ေရးဦးစီး႒ာနသို႔ စနစ္တက် လႊဲေျပာင္းေပး 
ရန္ လိုအပ္။
၆။ ျပည္နယ္ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ကုသေရးဦးစီး 
ဌာန၏ PG 5 Percent ေပးသြင္းမႈမရွိသည္ 
မွာ က်ပ္သန္း ၀ ဒႆမ ၆၁၅ သန္း ရွိခဲ့ၿပီး 
ကန္ထ႐ိုက္စနစ္ လုပ္ငန္းလမ္းၫႊန္၊ အပိုဒ္-
၂၁ ႏွင့္အညီ လိုက္နာေဆာင္ရြက္ရန္ အႀကံ 

ျပဳခဲ့သည္။
၇။ ျပည္နယ္မီးသတ္ ဦးစီးဌာနမွလည္း 
ဝယ္ယူေရးတင္ဒါအျဖစ္ စက္ကိရိယာ၊ ပရိ 
ေဘာပႏွင့္ယာဥ္ က်ပ္သန္း ၄၀၀ ေက်ာ္ ရွိၿပီး 
PG 10 Percent ေပးသြင္းရမည့္ အစား 5 
Percent သာ ေပးသြင္းထားေသာေၾကာင့္ 
လုပ္ငန္းလမ္းၫႊန္ႏွင့္ ေဆာင္႐ြက္သြားရန္ 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။
၈။ စုိက္ပ်ဳ းိေရးဦးစီး႒ာန တည္/ေကာ္ အတည္ 
ျပဳခ်က္ႏွင့္ အမွန္ေဆာင္ရြက္မႈ၊ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္မႈအတြက္ ရ/သုံး စီမံကိန္း တည္ 
ေဆာက္ေရးႏွင့္ စက္ပစၥည္း ႀကီးၾကပ္မႈေကာ္ 
မတီ သေဘာထားမေတာင္းခံဘဲ မံစီဦးစီးမႉး 
႐ုံးေဆာက္လုပ္ရန္ တင္ဒါေခၚခဲ့ျခင္းအေပၚ 
လည္း ၫႊန္ၾကားခ်က္ႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ 
ရန္ ႏႈိးေဆာ္ခဲ့သည္။
၉။ ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးသည္ ေငြလုံး 
ေငြရင္းျဖင့္ ႐ုံးသုံးပရိေဘာဂဝယ္ယူရန္ က်ပ္ 
သန္း ၃၁ သန္းေက်ာ္အား တင္ဒါေခၚယူ 
ေဆာင္ရြက္မႈမရွိဘဲ လုပ္ငန္းညႇိႏႈိင္း အစည္း 
အေဝးအရ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ျခင္းသည္ ဥပေဒ 
ႏွင့္ မကိုက္ညီဘဲရွိေနၿပီး ျပဳျပင္ေရးလုပ္ငန္း 
မ်ား ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ သက္ဆိုင္ရာတာဝန္ 
ရွိသူမ်ားအေနျဖင့္ ႏိုင္ငံဘ႑ာေငြအေလ 
အလြင့္မျဖစ္ေစဖုိ႔ ဂ႐ုစုိက္ရန္လုိအပ္ေၾကာင္း 

လည္း ေျပာၾကားခဲ့သည္။
၁၀။ ပညာသင္ေထာက္ပံ့စရိတ္ ေလ်ာ့နည္း 
ထုတ္ေပးမႈတြင္ လက္ဝယ္ထိန္ခ်န္ေငြ က်ပ္ 
သိန္း ၁၆၀ ေက်ာ္အား တႏိုင္းၿမိဳ႕နယ္ 
ဒု-ပညာေရးမႉး ႏွစ္တိုး တစ္ႀကိမ္ရပ္ဆိုင္း 
သည့္ ျပစ္ဒဏ္သာေပးခဲ့ၿပီး ႀကီးၾကပ္မႈ 
ေပါ့ေလ်ာ့ခဲ့သည့္ ၿမိဳ႕နယ္ပညာေရးမႉးကို 
နယ္ေျပာင္းေ႐ြ႕ခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ ယင္း 
ယာယီေငြအလြဲသုံးစားမႈကို သတ္မွတ္ခဲ့ 
သည့္ ျပစ္ဒဏ္ကေလ်ာ္ကန္မႈမရွိဟု ထင္ 
သည့္အတြက္ ျပည္ေထာင္စုစာရင္းခ်ဳပ္ထံ 
ဆက္လက္အသိေပး တင္ျပသြားဖို႔ စီစဥ္ 
လ်က္ရွိပါေၾကာင္း ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ 
က လႊတ္ေတာ္တြင္အတည္ျပဳ ေျပာၾကားခဲ့ 
သည္။

ကခ်င္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံ 
စာအေသးစိတ္ကို ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထံေပးပို႔ခဲ့ၿပီး ယခင္ႏွစ္ 
က အစီရင္ခံစာတြင္လည္း ျပည္နယ္အစိုးရ 
၏ ဥပေဒႏွင့္အညီ မေဆာင္ရြက္ခဲ့မႈမ်ား၊ 
သက္ဆုိင္ရာဌာနမ်ား၏ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားတြင္ 
မွားယြင္းလုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကို ေထာက္ျပ 
ေျပာဆိုခဲ့သည္။

(ကိးုကား- https://www.myitkyinanewsjournal.com/)

အစိုးရဌာနအခ်ဳိ ႕၏  ဥပေဒႏွင့္မကိုက္ညီေသာ  ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားကုိ 

ကခ်င္ျပည္နယ္စာရင္းစစ္ခ်ဳပ္ အစီရင္ခံစာေထာက္ျပ  -  အပုိင္း (၂) 


